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هزار راه نرفته 

وقتی مس��أله نمایش��گاه بین المللی کتاب 
مطرح می ش��ود آنچه به ذهن نویس��ندگان و 
ناشران کودک و نوجوان متبادر می شود مسأله 
مکان و اصولا جانمایی غرفه است. پیش از سال 
جدید، ما در انجمن فرهنگی ناشران کودک و 
نوجوان به وزارت ارشاد نامه ای نوشتیم و در این 
نامه خواستار آن شدیم تا غرفه ناشران کودک و 
نوجوان که هر سال زیر چادرها برگزار می شد، 
امسال به بخش رواق منتقل شود که این امر نیز 
با موافقت وزارت ارشاد و اصولا دست اندرکاران 
برگزاری نمایش��گاه مواجه ش��د. ام��ا در عمل 
وقتی برای بررسی و جانمایی کتاب ها به بخش 
رواق رفتیم، متوجه شدیم که متراژ و مساحت 
رواق کم است و به آن شکلی که باید نمی تواند 
انتظ��ارات و س��طح توقع مخاطب��ان کودک و 
نوجوان را برآورده کند و حتی ممکن است این 
متراژ اندک برای بازدیدکنندگان مشکلاتی را 
هم ایجاد کن��د. روی این اصل تصمیم گرفتیم 
به تبع سال های گذش��ته در همان مکان قبلی 
مستقر شویم. اگرچه ناشران کودک و نوجوان 
هرسال در چادرها نیز با مشکلات زیادی دست 
به گریبان هستند که نبود ایمنی کافی و وجود 
مسائل استاندارد از این جمله است. البته ناگفته 
نماند که در این س��ال ها، تلاش زی��ادی برای 
مرتفع کردن غرفه ناش��ران ک��ودک و نوجوان 
زیر این چادرها صورت گرفته است اما برآیندی 
درپی نداشته است. با این حال، چادرهای سالن 
بیست ودو و بیست وسه و بیست وپنج به لحاظ 
ایمنی، مولفه ه��ای لازم را ب��رای برپایی غرفه 
ناش��ران کودک و نوجوان ندارند ول��ی در این 
بین، وضع چادرهایی که در سالن بیست وچهار 

هستند به مراتب بهتر است. 
مسأله دیگری که هرسال در آستانه برگزاری 
نمایشگاه کتاب با آن مواجه هستیم، مسافتی 
اس��ت که بازدیدکنندگان ط��ی می کنند تا به 
غرفه ناش��ران کودک و نوجوان برسند. به ویژه 
این که تجربه س��ال های گذشته نش��ان داده 
است که عمده بازدیدکنندگان از ضلع جنوبی 
مصلا وارد نمایشگاه می ش��وند که ورود از این 
بخش باعث می شود تا بازدیدکنندگان کودک 
و نوجوان مس��افت زیادی را تا غرفه های مورد 
علاق��ه خود طی کنن��د. طبیعی اس��ت که در 
چنین شرایطی با وجود مسافت زیاد و گرمای 
هوا، دیگر رمقی برای مخاطبانی که به نمایشگاه 
کتاب می آیند نمی ماند. متاسفانه این معضل، 
هرسال گریبانگیر غرفه ناشران کودک و نوجوان 
است و تا امروز نیز به آن شکلی که باید برای رفع 

این مشکل، راه حلی اندیشیده نشده است. 
یکی دیگر از مشکلاتی هم که ناشران کودک 
و نوجوان در دو س��ال گذش��ته یعنی امسال و 
پارسال در نمایشگاه کتاب با آن روبه رو هستند، 
گنجاندن غرفه اسباب بازی و سرگرمی آن هم 
مقابل غرفه ناشران کودک و نوجوان است. سال 
گذشته غرفه اس��باب بازی مقابل غرفه ناشران 
کودک بود که این امر اعتراض ما را درپی داشت، 
جالب است که امسال به رغم اعتراضات ناشران 
این حوزه، غرفه اسباب بازی و سرگرمی مقابل 
پارکینگ در جنوبی مصلا برپاشده است، یعنی 
ک��ودک و نوجوان به مح��ض ورود به این غرفه 

برمی خورد. 
بدیهی اس��ت ت��ا زمانی که چنی��ن غرفه ای 
نزدیک مکان عرضه کت��اب وجود دارد، کودک 
و نوجوان رغبتی برای خرید و حتی تماش��ای 
کتاب ندارد و ترجیح می دهد هم��ان مقدار از 
اوقات خود را که صرف آمدن نمایش��گاه کرده 
اس��ت در غرفه اس��باب بازی و سرگرمی صرف 
کند. این نکته برایم جالب اس��ت که نمایشگاه 
اس��باب بازی هر س��ال به ش��کل مس��تقل در 
بوستان گفت وگو برگزار می شود، پس ضرورت 
گنجاندن آن در نمایش��گاه کتاب چیس��ت؟! 
امیدوارم سیاس��ت گذاران فرهنگی نیز به این 
س��وال فکر کنند و درباره اش ب��ه چاره جویی 
بپردازن��د، زی��را در ش��رایطی ک��ه ناش��ران و 
نویس��ندگان تلاش می کنند مخاطب��ان را به 
سمت کتاب وکتابخوانی گرایش دهند، چنین 
مسائلی به عنوان عوامل بازدارنده در این زمینه 
عمل می کنند و دیگر ش��اهد عرض��ه و فروش 
اسباب بازی و سایر وسایل س��رگرمی به بهانه 
تنوع محصولات فرهنگی در نمایشگاه نباشیم. 

نکته اسفبار دیگر درباره نمایشگاه این است 
که امس��ال در مقایس��ه با س��ال های گذشته، 
بیشترین سوبسید به کتاب های خارجی داده 
شده و سعی می کنند به این وسیله به حمایت 
بیش��تری از ای��ن وادی بپردازن��د. درحالی که 
جای آن اس��ت که بیش از آث��ار خارجی، این 
حمایت و هم وغم صرف کتاب های تولیدی مان 
ش��ود تا این طور در انزوا نمانند. حتی گاه که از 
شنیدن چنین اخباری مثل تخصیص سوبسید 
به کتاب ه��ای خارجی دلم می گی��رد به خود 
می گویم همان بهتر که کتاب هم مثل س��ایر 
کالاهای مصرفی جامعه ام��روز ما از چین وارد 
ش��ود که دیگر خیال مان راحت ش��ده و تولید 
کتاب را به دس��ت فراموشی بس��پاریم. زیرا در 
این ش��رایط و با بها دادن به کتاب های خارجی 
و پشتیبانی گس��ترده از این آثار در نمایشگاه 
کتاب، بی تردید تولید کتاب به سمت نابودی و 

خسران می رود. 
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 اکران فیلم جدید آنجلینا جولی
 در فصل جوایز سینمایی

مهر|  س��ال گذش��ته در ترکیه ۶۱ میلیون و 
۴۰۰ هزار بلیت سینما فروخته شد. سایت رادیو و 
تلویزیون ترکیه، گزارش داده است که تماشاگران 

سینمای ترک درحال افزایش هستند. 
براساس گزارش انتشاریافته از سوی سازمان 
دیده بان سینمای اروپا با مرکزیت استرازبورگ، 
تماشاگران س��ینمای ترک به نسبت سال های 
گذشته با رشد بس��یاری همراه بوده است.  سال 
گذشته فروش بلیت سینما در ترکیه با افزایشی 
به می��زان ۲۲ درصد نس��بت به  س��ال قبل، به 
۶۱ میلیون و ۴۰۰ هزار عدد رسید. درآمد حاصل 
از فروش بلیت نی��ز در همی��ن دوره ۳۰ درصد 
افزایش یافته و به سطح ۶۵۵ میلیون لیره ترک 
رسیده اس��ت. این درحالی است که سریال های 
این کش��ور نیز در این روزها با رشد بسیار قابل 

توجهی روبه رو بوده است. 

 سینمای ترکیه
 ۶1 میلیون و 4۰۰ هزار بلیت فروخت

شهروند| هر کس که از پیشترها سینمای بنی اعتماد 
را دنبال کرده باشد فیلم»قصه ها« برایش غریبه آشنایی 
می ش��ود.  چراکه بنی اعتم��اد در این فیلم به س��راغ 
سرنوشت قهرمان های فیلم های گذشته اش رفته است؛ 
حلیمی کارمند فیلم »زرد قناری«، نوبر »روسری آبی«، 
معصوم »زیرپوست شهر«، ننه گیلانه فیلم »گیلانه«، 
س��ارای »خون بازی«. درواقع »قصه ها« 7 فیلم کوتاه 
اس��ت که در آن مطرح ترین بازیگران این س��ال های 
س��ینمای ایران بازی کرده اند؛ مهدی  هاشمی، گلاب 
آدینه، باران کوثری، فاطمه معتمدآریا، پیمان معادی، 
نگار جواهریان، بابک حمیدیان، حسن معجونی، ریما 
رامین فر، عاطفه رضوی، فره��اد اصلانی، محمدرضا 
فروتن، مهراوه ش��ریفی نیا، حبیب رضایی، ش��اهرخ 
فروتنیان و ... بازیگران اصلی این فیلم هستند. البته این 
فیلم پیشتر با مخالفت های زیادی برای اکران روبه رو 
بود، چرا که به زعم عده ای فیلمی»سیاه نما«س��ت؛ اما 
درنهایت بعد از گذشت چهار سال توانست از چهارشنبه 

هفته گذشته به اکران دربیاید.  
به همین مناسبت مراسم نکوداشتی برای بنی اعتماد 
ش��امگاه پنجش��نبه )۱7 اردیبهش��ت ماه( با حضور 
س��یدمحمد بهش��تی، اصغر فرهادی، جعفر پناهی، 
رویا تیموریان، مس��عود رایگان، ب��اران کوثری، احمد 
مسجدجامعی، شهرام مکری، لیلی گلستان، اعضای 
انجمن زنان کارآفرین، معاون ریاست جمهوری در امور 
زنان، دکتر نگین مشاور وزیر کار، تعاون و رفاه اجتماعی، 
سهیلا جلودارزاده مشاور  وزیر صنعت معدن و تجارت، 
پری داداندیش مش��اور وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
و... در پژوهش��کده فرهنگ و هنر جهاد دانش��گاهی 

برگزار شد. 
فیلم های بنی اعتماد؛ چکیده ای از مستنداتش 

از اجتماع
مس��جدجامعی در این مراس��م گفت: »فیلم های 
بنی اعتماد؛ گزارش ها، مس��تندات و عقبه هایی بسیار 
بیش��تر از آن چیزی دارد که نمایش داده می ش��ود و 
چکیده ای از هر آن چیزی ا ست که در واقعیت گذشته«. 
به گفته خودش اینه��ا را زمانی فهمی��ده که درحال 
نگارش مقاله ای درباره خاس��تگاه سینمای اجتماعی 
ایران بوده و بنی اعتماد را پایه گذار سینمای اجتماعی 
و اخلاقی ایران یافته و بر بیان صادقانه کلام و تصویر این 

بانو اذعان می کند. 
به گواه مسجد جامعی؛ حضور بنی اعتماد در جامعه 
پیام بازگشت به ارزش ها، صداقت ها و دانایی هایی ا ست 
که فراموش شده و او این حس ها و نگاه ها را صمیمانه، 
عریان و گاهی بی رحمانه بازت��اب می دهد و در این راه 
بسیار تلاش می کند. این تعاریف و تمجیدها زمانی مهر 

تأیید می خورد که مسجدجامعی پیامی را به نیابت از 
رئیس دولت اصلاحات قرائت می کند.

  معاون ریاست جمهوری در امور زنان چه گفت؟
شهیندخت ملاوردی- معاون ریاست جمهوری در 
امور زنان و خانواده؛ گفت: »امیدوارم این مراس��م ادای 
دینی باش��د به تلاش های فراوانی که خانم بنی اعتماد 
در خدمت به جامعه هنر ایران انجام داده.  حساس��یت 
آگاهانه او نس��بت به معضلات و دردهای پیدا و پنهان 
جامع��ه ای ک��ه او در آن زندگی می  کند؛ باعث ش��ده 
جنس فیلم نامه ها، کارگردانی ها و مستندهایش واقعی 
و ملموس باشد.  خوش��حالیم که او در مراسم هنری و 
فرهنگی جهانی چهره ای از زن موفق و آگاه ایرانی نشان 
داده ک��ه نه تنها به داوری مس��ائل درونی جامعه ایران 
می نشیند بلکه در مس��ند و داوری انتخاب آثار و افکار 

دیگر جوامع تکیه می زند.«
تجربه دیدن »قصه ها« در جمعی غیرایرانی و 

بدون پیشینه   ذهنی
فرهادی درباره فیلم »قصه ها« بی��ان کرد که؛ »من 
فیلم قصه ها را در یک جش��نواره و با ع��ده ای از داوران 
غیرایرانی از لهستان، فلسطین، سنگاپور وچین تماشا 
کردم. به دلیل ح��رف و حدیث هایی که در ایران حول 
فیلم ش��نیده بودم و به کاربردن لفظ »س��یاه نمایی« 
برای فیلم � که بسیاری از آن استفاده ابزاری می کنند 
و بهانه ای ا س��ت برای رفع مس��ئولیت از مسئولان. � 
دلم می خواس��ت بدانم واکنش کسانی که بدون هیچ 
پیش زمینه و ذهنیتی فیلم را می بینند؛ چیس��ت؟ آیا 
آنها هم فیلم را سیاه می بینند؟« او در ادامه توضیح داد:  
»پس از اتمام فیلم یکی از آنها که لهستانی بود؛ جمله ای 

گفت که برای من خیلی معنا داشت: »من خیلی دوست 
دارم به کشور شما س��فر کنم« برای من جالب بود که 
کس��ی بعد از دیدن چنین فیلمی برای دی��دن ایران 
ترغیب ش��ود.  فکر کردم ش��اید این تفاوت ها و این که 
آدم های فیلم با آنها تا این اندازه متفاوتند؛ او را ترغیب 
برای سفر توریستی به ایران کرده. در فرصت های بعدی 
با او صحبت کردم به نکته بسیار زیبایی اشاره کرد: »یک 
نکته ای در این فیلم و بعضی فیلم های ایرانی که دیدم 
وجود دارد که در فیلم های ما کمتر دیده می ش��ود. در 
فیلم های ایرانی آدم ها غصه دار مش��کلات دیگرانند. 
در فیلم های اروپایی آدم ها غصه  دار رنج ها و مشکلات 

فردی خودشان هستند تا دیگران.« 
»سیاه نمایی« را کسانی به کار می برند که 

نمی خواهند واقعیت های تلخ جامعه را   ببینند 
لیلی گلستان- عضو کانون نویسندگان دارای جایزه 
شوالیه ادب و هنر فرانسه در سال 9۳ می گوید: »صحبت 
درباره رخش��ان بنی اعتماد کار آس��انی نیست.  او یک 
زن استثنایی ا ست با توانایی و جسارتی استثنایی.  در 
این فضا و مکانی که م��ا زندگی می کنیم؛ معضل زنان 
اجتماع ما نه تنها زنانی از طبقه فرودس��ت که طبقاتی 
بالاتر از اجتماع معضلی اساسی ا ست. رخشان زنان ما 
را از هر طبقه ای خوب می شناس��د و واقعیت هایشان 
را به خوبی می داند.  او این واقعیت ها را نش��ان می دهد 
همان طور که هستند بی هیچ غلو و بی هیچ گزافه ای. 
اسم این واقعیت ها را امروزه گذاشته اند »سیاه نمایی«. 
»س��یاه نمایی« ب��رای آنان  های��ی ک��ه می خواهن��د 
واقعیت های تلخ اجتماع را نبینند تا مبادا ناچار شوند 
چاره ای برای آنها بیندیشند. تا مبادا ناچار شوند کمی 

وقتش��ان را برای اندیشیدن صرف کنند.  تا مبادا ناچار 
شوند به تعهداتشان عمل کنند.« 

به عنوان شاهد در این دادگاه ظاهر شدم
محمد بهشتی - رئیس پژوهشگاه میراث فرهنگی؛ 
که س��الیانی از عمر خود را در س��ینما گذرانده در این 
مراس��م حاضر ش��ده نه به ای��ن دلیل که دوس��تی با 
بنی اعتماد دارد.  او آمده که ش��هادت دهد از صداقت و 
پایبندی این فیلمساز به اصولی که بر آنها معتقد است.  
او می گوید: »از زم��ان بعد از انقلاب ک��ه به تلویزیون 
رفتم کارهای خانم بنی اعتماد را می شناختم و دنبال 
می کردم.  تا سال ۱۳7۳ که در فارابی بودم قطعا به دلیل 
مسئولیتی که داشتم با ایش��ان در ارتباط بودم.  از این 
جهت یک چیزهایی را می توانم شهادت دهم.  درواقع 
به عنوان ش��اهد در این دادگاه ظاهر شدم. می خواهم 
شهادت بدهم.  اولا فیلم »قصه ها« بیشتر از اینکه آینه 
جامعه ما باش��د آینه وجود خود رخش��ان بنی اعتماد 
است. اگر کسی می خوهد او را بشناسد فیلم »قصه ها« 
را با دقت نگاه کند. در این فیلم می بینید که رخش��ان 
بنی اعتماد مادر است.  مادر ها معمولا به دلیل حساسیت 
بسیار بالایی که دارند مثل فیوز عمل می کنند. خیلی 
مواقع این حساسیت با احساساتی بودن اشتباه گرفته 
می ش��ود.  مادرها احساساتی نیس��تند حساسند. اگر 
احساس��اتی بودند تحمل درد و رنج را نداشتند. از این 
جهت رخش��ان بنی اعتماد علاوه بر م��ادر بودن برای 
خانواده و دوس��تانش، مادر اهل سینما و جامعه ایران 

هم   هست.
چوب این  گونه شناختن سینما را می خورم

رخشان بنی اعتماد در مراسم نکوداشت خود گفت: 
»من فقط به ی��ک اصل اعتقاد دارم و خ��دا را صدهزار 
مرتبه ش��اکرم که تا این س��ن از س��ر منفعت طلبی، 
محافظ��ه کاری، عافیت طلب��ی و ب��ه دس��ت آوردن 
موقعیتی بهتر و چرب تر س��ر س��وزنی از اصول خودم 
کنار نرفتم.  هیچ ادعایی نه در عرصه هنر و نه کارهای 
اجتماعی ندارم.  بسیار بس��یار کسانی که نه اسمشان 
را می شناسیم و نه خودشان تمایلی به شناخته شدن 
دارند ک��ه باید هزار بار بر دستانش��ان بوس��ه زد که با 
دغدغه انسانیت، انسان دوستی، وطن پرستی کارهایی 
را انجام می  دهن��د. ذره ذره در جهت بهبود این جامعه 
تلاش می کنند.  کاری که من کرده ام و کارنامه کاریم 
در برابر آنها هیچ اس��ت.  من ش��انس این را داشتم که 
ابزار کاریم ویترینی باشد برای شناساندنم.  ممنونم از 
همه مردمی که الهام  بخش مستندات و قصه های من 
بودند. کسانی که به من اجازه دادند تا به خصوصی ترین 
حریم زندگی ش��ان پا بگذارم و خدا را شکر می کنم که 

هیچ وقت به آنها خیانت نکردم.«

نکوداشت کارگردان فیلم»قصه ها« برگزار شد

بنی  اعتماد؛ »بانو و آبرو«ی سینمای ایران

 ش�هروند| آیین دیدار با دست اندرکاران فیلم های 
سیف الله صمدیان، پانزدهم اردیبهشت در موزه سینما 
برگزار شد. در این مراسم چهره های برجسته سینمای 
ایران؛ فاطمه معتمدآریا، هوش��نگ گلمکانی، کامبیز 
درم بخش، س��یدمحمد بهش��تی، پژمان بازغی، امید 
روحانی، مهدی پاکدل،   مس��تانه مهاجر، محمدرضا 
دلپاک،  پریوش نظریه، امیرحسین علم الهدی، محمد 
آفریده، مهدی نادری، عطاالله امیدوار، پیروز کلانتری 

و... حاضر بودند.
در ابتدا کیوان کثیریان، مجری مراس��م، از میهمان 
ویژه این مراسم، کامبیز درم بخش برای حضور بر روی 
صحنه دعوت کرد. درم بخش با ابراز تعجب از این دعوت 
گفت: »چند  سال پیش به صمدیان گفتم، حیف است 
که فیلم هایت را جایی نمای��ش نمی دهی. حتما باید 
فیلم های فوق العاده ات را به دیگران نشان بدهی. خیلی 
خوشحالم از این که امروز فیلم های سیف الله صمدیان 

اکران شده است.«
مجری برنامه در ادامه از سیف الله صمدیان خواست 
تا برای حاض��ران صحبت کند. با تش��ویق میهمانان، 

صمدیان با چهره ای ش��اد بر روی صحنه حاضر ش��د 
وتوضیح داد: »طی ۱۲ س��ال گذش��ته در بخش فیلم 
جش��ن تصویر س��ال، فیلم هایی که امکان نمایش و 
رویکرد تجاری نداش��تند، یعنی ح��دود ۱۲۰۰ فیلم 
را نمایش دادیم که ش��امل فیلم های مس��تند، کوتاه، 
انیمیشن و ویدیوآرت می شد. وقتی گروه هنر و تجربه 
تش��کیل ش��د، به رغم ناملایمتی هایی که در کارهای 
دولتی دیده بودم، دل خوشی نداشتم که جلو بیایم ولی 
اسامی دوستانی که در شورای این گروه بودند را دیدم 
و با س��ابقه ای که از حجت الله ایوبی سراغ داشتم کمی 
دلم خوش ش��د و با خود گفتم حالا که این اتفاق دارد 
جدی گرفته می شود، بیایم و در کنار بزرگوارانی مثل 
هوشنگ گلمکانی به این مجموعه کمک کنم. طبیعتا ما 
اعضای شورا، اوایل در این گروه چیزی از خودمان نشان 
ندادیم. به جز فیلم شهرام مکری »ماهی و گربه« که در 
حقیقت برای این گروه آبروداری کرد. 7 ماهی از تشکیل 
این گروه گذشت و رفته رفته با سفارش دوستان قرار شد 
بخش اول فیلم هایم را به عنوان مجموعه اول به نمایش 

دربیاورم.« 

فیلم های سیف الله صمدیان بعد از 35 سال به نمایش درآمد
 پنجشنبه ای که گذش��ت؛ یک آلبوم رپ رونمایی 
شد. آلبوم موسیقی »فراموشی« که در ژانر رپ تولید 
شده و اولین آلبوم رپ مجوزدار در ایران است، »کاوه 
عابدین« خالق این اثر البته آن را ۱۰ سال پیش تولید 
کرده بود و حالا پس از این مدت طولانی به انتش��ار 
درآمده اس��ت.  هر چند او می گوید، ۱۰س��ال زمان 
زی��ادی برای عملی ش��دن یک ایده اس��ت اما با این 
حال خوشحالیم نه به اندازه ۱۰ سال پیش اما جنس 

خوشحالی مان طور دیگری است.  
عابدین، پنجش��نبه در مراس��م رونمای��ی اثر در 
این خصوص گفت: »زمانی که ما سه دوست در دوران 
مدرس��ه بودیم که یکی صدای خوشی داشت و یکی 
خوب پیانو می زد و بنده هم ایده ای در سر داشتم. ایده 
تولید و طراحی آلبوم همان زمان شکل گرفت. در نگاه 
اول همه این موس��یقی را رپ می نامند. این اثر شاید 
رپ است، شاید هم نیست؛ اما توضیح من این است که 
ما از موسیقی رپ به یک فضای جدید رسیدیم. فکر 
نمی کنم در موسیقی رپ چنین فضایی وجود داشته 
باشد. اشعار آلبوم توسط روزبه بمانی سروده شده است 

و جا دارد از او تش��کر کنیم زیرا کاری نو برای این اثر 
داشت و درواقع همه ترانه ها را برای این آلبوم سرود.« 

عابدین طی این ۱۰ سال گذشته، تقریبا هر ۲سال 
یک ب��ار برای صدور مج��وز اقدام می ک��رده و خیلی 
امیدوارم بوده اس��ت تا این که توانست مجوز نهایی را 
دریافت کند؛ ب��دون این که کار ممی��زی بخورد. در 
مراسمی که ۱7 اردیبهشت ماه در شهر کتاب فرشته 
برگزار شد، مهدی فهیمی به عنوان خواننده بخش پاپ 
این آلبوم هم به این مسأله اشاره کرد که ایده اصلی این 
کار برای کاوه عابدین بود: »حال وهوای مدرسه و یک 
دوس��تی خوب هم با ما بود.  آن زمان ما در خانه کاوه 
جمع می شدیم و با یک کیبورد کار می ساختیم. اگر 
این اثر امروز منتشر شده، همه حاصل پشتکار کاوه 

عابدین است.« 
قرار بود این مراسم با حضور پیروز ارجمند، مدیرکل 
دفتر موسیقی برگزار شود اما او برخلاف اعلام قبلی در 
این مراسم حضور پیدا نکرد. اعضای گروه »دنگ شو«، 
اعضای گروه »پالت« و اعضای گروه »بمرانی« در این 

مراسم حضور داشتند. 

اولین آلبوم رپ بعد از 1۰ سال مجوز گرفت 

عبدالعظیم فریدون

 عل�ی جنتی وزیر فرهنگ و ارش�اد اس�امی در 
جمع خبرن�گاران پیرامون حض�ور رهبر انقاب 
در نمایش�گاه کت�اب ته�ران اظهار داش�ت: ما 
درخواستی ارائه کرده ایم و نامه رسمی به ایشان 
ارسال شده و امیدواریم ایشان امسال به نمایشگاه 
کتاب بیایند. به گزارش فارس، سال گذشته رهبر 
انقاب برخاف سال های پیشین که در نمایشگاه 

کتاب حضور پیدا می کردند به نمایشگاه نیامدند.

جش��نواره فیلم ک��ن درحال��ی از چهارش��نبه 
۲۳اردیبهش��ت آغاز می ش��ود که امسال جوئل 
و ایتن کوئن برادران فیلمس��از آمریکایی رئیس 

داوران بخش مسابقه هستند.

کتایون ریاح��ی که چند س��الی اس��ت دنیای 
بازیگری را ترک گفته تا به امور خیریه و کارهای 
خلاقه ای مثل نویس��ندگی بپردازد، عکس��ی از 
فعالیت های اخیر خود منتش��ر کرد. ریاحی در 
صفحه اینستاگرام خود درباره این عکس نوشته 
است:  »دو س��ال می گذرد! دو س��الی پر از شور و 
هیجان کودک��ی، آموخته هایم همه مهر ش��د و 
عشق! بانوی عاطفه ها به من نگاه کن! ایستاده ام بر 
بلندای خرابه ای که اکنون آباد مهر و دانش است. 
آموخته ام به کمک خدا و به کمک شما، به کمک 

هم می توان پرواز کرد.«

عکس روی جلد شماره جدید نشریه اینترتینمت 
ویکلی به »هش��ت نفرت انگیز« ب��ه کارگردانی 

کوئنتین تارانتینو اختصاص دارد. 

کتاب فیلمنامه »ایران برگر« با حضور »مس��عود 
جعفری جوزان��ی«، »س��حر جعفری جوزانی« و 
فرزندان »حس��ین پناهی« در محل نمایش��گاه 

کتاب تهران رونمایی شد. 

از  کریس��تیز  نیوی��ورک  ش��عبه  ح��راج 
۲۱اردیبهش��ت ماه )۱۱ماه می ( کار خود را آغاز 
می  کند، حراجی که مانند دوره های پیشین خود 
میزبان آثار بر ترین چهره ه��ای تاریخ هنر جهان 

خواهد بود.

فیلم س��ینمایی »پری��دن از ارتفاع ک��م« اولین 
س��اخته حامد رجبی ب��ه تهیه کنندگی مجید 
برزگردر بخش مسابقه سی امین دوره جشنواره 

والنسیا به نمایش درمی آید.

منتخبی از شعر و ترجمه های قاسم صنعوی در 
چند دهه گذش��ته، در کتابی با نام »بوس��ه های 

غمگین یک سرخپوست« عرضه شد.

پخش و به دنبال آن نمایش انیمیشن سینمایی 
»رستم و سهراب« به کارگردانی کیانوش دالوند 

در آمریکا و آفریقای جنوبی آغاز شد.

ارول ب��راون، خوانن��ده گ��روه  هات چاکلت، در 
7۱سالگی درگذشت.

بهرام توکلی نویس��نده و کارگردان »من دیه گو 
مارادونا هستم« به همراه صابر ابر بازیگر فیلم روز 
شنبه ۱9اردیبهشت برای حضور در نشست »من، 

کتاب، حرفه ام« به نمایشگاه کتاب می روند.

اخبار كوتاه

تصویرب��رداري مجموع��ه تلویزیوني »نفس 
گرم« به کارگرداني محمد مهدي عسگرپور در 
تهران کلید خورد. »نفس گرم« تازه ترین ساخته 
تلویزیون��ي محمد مهدي عس��گرپور به تازگي 
و بعد از س��پري کردن مراحل پیش تولید، وارد 
مرحله تصویربرداري ش��د. در روزهاي آغازین 
تصویرب��رداري، مرجانه گلچی��ن بازیگر نقش 
اول این س��ریال همراه با حامد کمیلي و نیلوفر 
خوش خلق جلوي دوربین ناصر کاووسي رفتند 
و دیگر بازیگران مجموعه هم طي روزهاي آینده 
بازیشان آغاز خواهد شد. »نفس گرم« مضموني 
اجتماع��ي دارد و فیلمنامه آن به سرپرس��تي 
عس��گرپور با همکاري طلا معتضدي به نگارش 
در آمده است. این سریال محصول گروه فیلم و 
سریال شبکه یک سیما است که در ۳۰ قسمت 

۵۰ دقیقه اي تهیه و تولید مي شود. 

شهروند| »علی مرادخانی« از »محمد عثمان 
محمد پرست« از اساتید برجسته موسیقی مقامی 
خراسان که مدتی است در بیمارستان مهر مشهد 
بس��تری اس��ت، عیادت و اظهار امیدواری کرد: 
»قصد برگزاری مراسم تجلیل از بزرگان موسیقی 
نواحی را داریم و به طور قطع، یکی از س��تاره های 
حاضر در آن مراسم عثمان محمد  پرست خواهد 
بود. البته باید بررس��ی ش��ود که زمان مناس��ب 
برگزاری این مراس��م چه  زمانی است، اما معمولا 
این گونه مراس��م  در اواخر تابس��تان و اوایل پاییز 
اتفاق می افتد.« او همچنین به این مس��أله اشاره 
کرد ک��ه: »هم��کاران در اداره فرهنگ و ارش��اد 
خراس��ان  رضوی پیگیر این موضوع هس��تند و 
جویای وضع استاد محمد پرست هستیم که اگر 
احیانا مواردی باشد که لازم به بررسی بیشتر باشد، 

چه در مشهد و چه در تهران انجام شود.«

»کنار دریا«، فیلم جدید آنجلینا جولی با بازی 
برد پیت و خودش، در ماه نوامبر و در فصل برگزاری 
جوایز مهم س��ینمایی راهی س��ینماها می شود. 
به گ��زارش مهر به نق��ل از ورایتی، »کن��ار دریا« 
جدیدتری��ن فیلمی که آنجلینا جول��ی به عنوان 
کارگردان روی صندلی آن نشسته و در عین حال 
در کنار همس��رش برد پیت در آن نقش آفرینی 
کرده، م��اه نوامبر اکران می ش��ود. یونیورس��ال 
پیکچرز، کمپانی س��ازنده این فیلم ب��ا اعلام این 
خبر افزود: ۱۳ نوامبر و همزمان با آغاز فصل اهدای 
جوایز سینمایی این فیلم در آمریکا راهی سینماها 
می ش��ود. اکران بین المللی این فیلم نیز با فاصله 
اندکی از اکران آن در آمریکا آغاز خواهد شد. »کنار 
دریا« اولین پروژه مش��ترک جولی و پیت پس از 
بازی آنها در فیلم »خانم و آقای اسمیت« است که 

یک دهه پیش ساخته شده بود. 

دیالوگ روز

علی جنتی - وزیر ارش�اد: متاسفانه امسال 
شمارگان کتاب کمی کاهش پیدا کرده است. البته 
احتمال دارد رقم پشت جلد کتاب برخی از ناشران 
واقعی نباشد؛ یعنی ممکن است بزنند این کتاب در 
۲هزار نسخه چاپ شده است اما از آن کتاب بیشتر 

از هزار یا 7۰۰ نسخه چاپ نشده باشد.
بهزاد فراهانی - بازیگر: برگزاری نمایش��گاه 
کتاب تهران را ستایش می کنم. با توجه به این که 
میانگین مطالعه ما، به ۵ دقیقه در روز می رسد، به 
نظر من حتی اگر مردم برای تماشا بیایند نشانگر 

عشق و علاقه بوده و قابل ستایش است. 
ابوالحس�ن داوودی - کارگردان س�ینما: 
متاسفانه یک اشتباه رایج و مصطلح است که  جانب 
دولتمردان، و اهالی رسانه خیلی عنوان می شود؛  
آن ها  می گویند  اگر یک فیلمساز اجتماعی تصویر 
یک عارضه اجتماعی را در فیلم نش��ان می دهد، 
حتما باید در یک وجهی به درم��ان هم بپردازد و 
اگر چنین نکند فیلمش ناقص است. من به شدت با 
این مسأله مخالفم. یعنی فکر می کنم منِ فیلمساز 
درواق��ع به عنوان یک ناظ��ر، به عنوان یک طبیب 
اولیه ای که وظیفه ام تنها کشف بیماری است، به 
کار خود در سینما ادامه می دهم. راه چاره اش به من 

ربطی ندارد .

رئیس هیأت مدیره انجمن 
فرهنگی ناشران کودک و نوجوان


